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Sant Hilari, pioner en el debat 
sobre les alternatives als 
productes químics en el 
manteniment municipal

El ple aprova els plecs 
de clàsusules per a la 

recollida de residus porta 
a porta (pàg.5, 8-9)

El pressupost per al 
2017 s’aprova per 

primera vegada abans de 
finalitzar l’any (pàg.4-5)

Gairebé 200 persones es van aplegar al 
centre AQUA en el marc de la I Jornada 
Guilleries d’aigua i territori, impulsada 
per la càtedra AQUA i l’Ajuntament de Sant 
Hilari.

La voluntat de trobar alternatives als 
herbicides, ara que ja fa gairebé dos anys que 
des de l’Ajuntament no s’utilitzen productes 

químics en el manteniment municipal, ens 
fa voler compartir aquesta inquietud i les 
possibles alternatives amb la resta de pobles 
de Catalunya, en una jornada molt exitosa.

És la primera jornada que es fa a nivell de 
país sobre aquest tema, i la gran afluència de 
gent demostra l’interès que desperta aquest 
problema als ajuntaments.

Fotografia : Irene fotògraf.



Editorial

2

“Montesquieu ha mort”, així amb aquestes 
paraules  “ l’il·lustre”  Alfonso Guerra va 
escenificar el final de la separació de poders 
l’any 1985 en una reforma del poder judicial 
que va aprovar el PSOE encapçalat  per Felipe 
Gonzalez.  Des d’aquells moments el poder 
legislatiu, l’executiu i el judicial deixaven 
d’estar separats per passar a estar a les mans 
del president de govern de torn. 

Tant el PSOE com el PP, els partits polítics que 
sempre han defensat el  bipartidisme,  tenien al 
seu abast una de les eines més potents que té 
un estat i, amb una sola puntada, es carregaven 
un pilar fonamental de la democràcia. Si a tot 
això hi afegim que la fiscalia és un estament 
que funciona de forma jeràrquica, i qui està 
per sobre d’aquesta jerarquia és el mateix 
govern, arribarem a les següents conclusions: 
qui dicta les ordres al fiscal general de l’estat és 
el senyor que està governat l’estat, en aquest 
cas el gallec Mariano Rajoy Brey i els seus 
acòlits. Qui dicta les sentències del tribunal 
constitucional i del tribunal suprem, també és 
el senyor anteriorment anomenat. I qui fa les 
lleis i les executa continua essent el mateix.  

Què ha comportat tot això? 

Doncs la famosa sentència que habitualment 
està en boca de tothom (Politització de la 
justícia o bé judicialització de la política). 

I com és que tot això ens afecta ara més que 
mai, malgrat que el PP ha perdut la majoria 
absoluta i necessita tenir al seu costat 
Ciudadanos i PSOE? 

Doncs pel fet de ser catalans i voler canviar 
la relació que tenim actualment amb l’estat 
espanyol. Tal com s’està veient, ser català 
és com tenir una malaltia i ja no diguem si, 
a sobre, s’és independentista. Aleshores, 
segur que estàs malalt, ets boig o bé tens un 
problema greu de personalitat.

Algú podria pensar que tot això que s’està 
explicant al llarg d’aquestes línies són invencions 
o bajanades i que no hi res de cert en tot plegat. 
Però quan llegeixes els diaris (tant els catalans 
com els espanyols), veus les notícies a la 
televisió (les cadenes públiques i les privades), 
et submergeixes a les xarxes socials (twitter, 
facebook, instagram...) podràs veure com un 
Ministre de l’Interior comenta que la fiscalia ja 
li “afinarà el que calgui”; també veuràs com 
s’ha imputat a la presidenta del parlament de 
Catalunya  per deixar votar; com s’està jutjant 
a uns polítics per posar unes urnes de cartró, 
a la disposició de tots els catalans i per poder 
exercir el dret a vot; veuràs com s’ha imputat a 
tots els components de la mesa del parlament 
que van votar a favor de poder votar, menys 
a un que, segons la fiscalia, com que no era 
independentista ja no calia imputar-lo... 

I tot això està passant a un Estat que 
es vanta de ser un dels estats més 
democràtics d’arreu; però democràtic 
per segons què i per segons qui, 
perquè si ets català ja saps que no 
seràs mai imputat, inculpat o jutjat 
igual que si no ho ets.

Amb aquesta patuleia al cap davant 
dels nostres interessos no podem 
anar bé de cap manera.

Separació de poders?



S’aprova el Reglament de 
Participació Ciutadana

Ple ordinari- Punts de l’ordre del dia

3

Els punts que es van tractar en el ple del passat 
15 de desembre de 2016 van ser els següents:

- Adhesió al conveni marc de col·laboració 
per a l´impuls i el desenvolupament 
de la interoperabilitat dels sistemes 
d´informació de les administracions 
catalanes: 

Aquest punt era referent a temes d’administració 
electrònica, es va aprovar per unanimitat.

- Ratificació dels acords amb el consorci 
AOC relatius al servei ER-IdCAT i 
d´encàrrec de tractament de dades de 
caràcter personal:

En aquest punt es tractava de fer un acord amb 
l’Administració Oberta de Catalunya per tal 
que el tractament de dades personals per part 
de l’ajuntament sigui l’adequada per garantir 
els drets de la ciutadania. Es va aprovar per 
unanimitat

- Ratificació del conveni amb la Diputació 
de Girona per a la realització del programa 
d´Educació ambiental de coneixement de 
l´entorn natural de les escoles, destinat a 
alumnes d´ensenyament primari:

Cada any la Diputació impulsa aquest programa 
de coneixement de l’entorn, i el punt es va 
aprovar per unanimitat.

- Ratificació del conveni marc de 
col·laboració amb la Universitat de 
Girona per a la realització de pràctiques 
acadèmiques externes a l´escola bressol 
La Baldufa:

Es tractava d’aprovar un conveni amb la 
Universitat de Girona per si hi ha la possibilitat 

de tenir algun estudiant en pràctiques a l’Escola 
Bressol Municipal, punt que es va aprovar per 
unanimitat.

- Conveni de col·laboració per a la custòdia 
de claus pel servei de teleassistència:

El servei de teleassitència necessita de 
seguretat i confidencialitat, i epr aquest motiu 
es va proposar aquest conveni per tal que els 
vigilants municipals custodiïn les còpies de les 
claus dels habitatges on hi visquin persones 
usuàries del servei de teleassistència, tot 
garantint la confidencialitat de la informació, 
que està codificada i ningú més que el gestor 
del servei té accés a la mateixa. El punt es va 
aprovar per unanimitat.

- Conveni amb Club Esportiu Sant Hilari - 
Font Vella:

Es proposava renovar el conveni amb el 
Club Esportiu Sant Hilari, amb els mateixes 
condicions que en l’any anterior, d’aportació de 
5.000€ per part de l’ajuntament.

- Ratificació dels acords de dissolució i 
liquidació del Consorci de Comunicació 
Local:

Aquest Consorci es va dissoldre ja fa temps, 
però faltava ratificar-ho per ple, tràmit que 
encara no s’havia fet. Es va aprovar per 
unanimitat.

- Ratificació dels acords de dissolució i 
liquidació del Consorci de Viles termals de 
Catalunya:

L’actual Consorci de Viles termals té un encaix 
complicat dins la llei LRSAL, i de manera 
conjunta amb tots els municipis s’ha estat 



S’aprova sol·licitar transport públic 
directe a Santa Coloma de Farners

Ple ordinari - Punts de l’ordre del dia
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buscant quina figura jurídica és la millor. Al final 
s’ha decidit de fer una Associació de Municipis 
amb tots aquells pobles que ja formem part 
del Consorci, i amb la possibilitat d’incloure 
algun poble més que disposi d’aigües termals o 
minero-medicinals. Per poder fer aquest canvi 
d’estatus primer s’ha de dissoldre el Consorci, 
per constituir l’Associació en un futur proper. El 
punt es va aprovar per unanimitat.

- Implantació de l´enllaç de transport 
públic per connectar les poblacions d’ 
Arbúcies i Sant Hilari Sacalm amb Santa 
Coloma de Farners:

Els ajuntaments de Sant Hilari i Arbúcies ens 
vam reunir amb el Departament de Transports 
de la Generalitat per demanar connexió directa 
amb Santa Coloma de Farners amb transport 
públic. Els representants del Departament de 
Transports van veure bé que dos busos al matí 
i dos més a la tarda, dels que van o tornen 
de Girona, parin a Santa Coloma, desviant-
se de l’Eix Transversal. Això farà que aquests 
trajectes durin deu minuts més, però pensem 
que és una bona solució. El punt es va aprovar 
per unanimitat.

- Aprovació definitiva del Reglament de 
Participació Ciutadana:

El Reglament de Participació Ciutadana es va 
aprovar inicialment al ple de setembre. Després 
del debat i aportacions del grup de CDC, es 
van modificar alguns articles del Reglament, 
que es va portar al ple per a la seva aprovació 
definitiva. El punt es va aprovar amb els vots 
favorables del PIG i l’abstenció de CDC.

- Aprovació pressupost general Corporació 
2017:

Per primera vegada en molts anys es van portar 
els pressupostos a aprovació abans de finalitzar 
l’any, fet per a nosaltres imprescindible per 
poder gestionar bé els comptes locals.

El pressupost de cara al 2017 ha pujat respecte 
el del 2016, per diversos motius: per una banda 
hi ha un increment dels ingressos previstos en 
l’apartat de convenis per l’augment previst de 
l’aportació de Font Vella, mentre que també 
contempla subvencions ja concedides com les 
del canvi de part de l’enllumenat, fer un pla 
de mobilitat o l’ampliació del cementiri, que es 
va demanar en el Pla d’Obres i serveis de fa 
quatre anys.

En l’apartat de despeses cal destacar les 
següents actuacions previstes per aquest any:

- 40.000€ pressupost participatiu (5.000€/
barri)

- 22.000€ fer estudi enllumenat

- 10.000€ fer pla de mobilitat

- 22.000€ punt de reutilització de la deixalleria 
(projecte directament lligat amb una subvenció)



S’adjudica la compra de la nova nau dels 
bombers voluntaris de Sant Hilari
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- 10.000€ programari gestor d’expedients

- 85.000€ renovació enllumenat públic PUOSC 
(directament relacionat amb una subvenció)

- 8.000€ local social al camp de futbol

- 10.000€ per portar la fibra òptica

El pressupost ha estat fet seguint els mateixos 
criteris que l’any anterior, de prudència i 
estalvi, tenint en compte la delicada situació 
econòmica de l’Ajuntament, per garantir que 
el poble no s’endeuta més i assegurar un futur 
econòmic millor que la realitat actual.

El punt es va aprovar amb els vots a favor del 
PIG i l’abstenció de CDC.

- Aprovació definitiva de l´ordenança fiscal 
reguladora de la taxa pel subministrament 
domiciliari d´aigua potable al sector Cal 
Sastre:

En el ple de setembre es va aprovar també de 
manera inicial la taxa del servei d’aigua potable 
al barri de Cal Sastre, servei que ha assumit 
l’Ajuntament de manera provisional. El punt es 
va aprovar amb els vots a favor del PIG i en 
contra de CDC, que creu que els veïns de Cal 
Sastre no han de pagar l’aigua potable, ja que 
fins ara no la pagaven.

- Modificació del reglament regulador de 
la Residència i Centre de dia de gent gran 
“Sant Hilari”:

En aquest punt es proposava una modificació 
en els criteris d’admissió d’usuaris a la 
Residència, valorant molt els criteris de 
fragilitat i vulnerabilitat, així com el fet de viure 
o haver viscut a Sant Hilari.

- Adjudicació de l´adquisició de nau per a 
la implantació de Parc de Bombers i altres 
serveis municipals:

En el ple de setembre es va obrir un  procés 
de compra per subhasta d’una nau per als 
bombers voluntaris de Sant Hilari. En aquest 
ple es va adjudicar aquesta subhasta a l’única 
nau que s’hi va presentar. La nau és davant 
del centre AQUA, al polígon Mas Garriga, 
de gairebé 300m2 construïts. Ara falta fer 
l’adequació d’aquesta nau, que es preveu que 
estigui feta abans de l’estiu. El punt es va 
aprovar per unanimitat.

PRESSUPOST 2017
INGRESSOS

I-Impostos directes    2.294.000,00 €
II-Impostos indirectes   22.000,00 €
III-Taxes i altres ingressos   901.800,00 €
IV-Transferències corrents   2.409.000,00 €
V-Ingressos Patrimonials   47.200,00 €
VI- Alienació d´Inversions   26.000,00 €
VII-Transferències de capital   145.000,00 €
 -------------------------
TOTAL                                 5.845.000,00 €

DESPESES

I-Despeses de personal 1.553.600,00 €
II-Despeses en béns corrents i serveis  
    2.819.400’00 €
III-Despeses financeres 46.500,00 €
IV-Transferències corrents 96.500,00 €
VI- Inversions reals  395.400,00 €
IX-Passiu financer  933.600’00 €
 -------------------------
TOTAL                                5.845.000,00 €



6

- Ratificació de l´aprovació de préstec 
per al finançament de l´adquisició de nau 
per a la implantació de Parc de Bombers i 
altres serveis municipals:

L’Ajuntament ha demanat un préstec per pagar 
la nova nau dels bombers, tenint en compte 
que a partir del trasllat dels bombers a la nova 
nau l’Ajuntament deixarà de pagar el lloguer 
de la nau actual. El punt es va aprovar per 
unanimitat.

- Inici de l´expedient de contractació del 
servei de recollida i transport de residus 
i gestió de la Deixalleria municipal i 
aprovació dels plecs que han de regir-la:

Aquest és un punt molt important per al govern 
del PIG. Expliquem més endavant en aquest 
Fem-ho els motius que ens impulsen a canviar 
el sistema de recollida de residus i apostar pel 
porta a porta, com a mètode més eficaç per 
reciclar i també de respecte al medi ambient. A 
més, serà l’única manera de no haver d’apujar 
la taxa d’escombraries en el futur tal com s’ha 
hagut de fer en els últims anys, per la puja del 
cost de l’abocador de la fracció resta. En aquest 
ple s’aprovaven les condicions del servei, tot 
iniciant el procés de presentació d’ofertes per 

part d’aquelles empreses que vulguin gestionar 
el servei. El punt es va aprovar amb els vots 
favorables del PIG i l’abstenció de CDC.

- Avocació de la delegació a favor 
del Consell Comarcal de La Selva de 
competències en matèria de gestió de 
residus municipals:

Com a conseqüència del punt anterior, hem 
comunicat al Consell Comarcal que deixarem 
la gestió del servei de recollida selectiva que 
ens està prestant quan s’instauri el sistema de 
recollida de residus porta a porta. El punt es 
va aprovar amb els vots favorables del PIG i 
l’abstenció de CDC.

- Moció de recolzament a la Diputació en 
el suport econòmic als municipis en l´IVA 
dels programes FEDER:

En aquesta moció es demanava que l’IVA 
també sigui una despesa subvencionable, ja 
que fins ara l’ha d’assumir l’Ajuntament. Es va 
aprovar per unanimitat.

- Moció de suport als encausats pel 9N:

Es va aprovar per unanimitat aquesta moció 
per donar suport a tots aquells encausat i 
encausades arran de la consulta del 9N.

Ple ordinari - Punts de l’ordre del dia

S’aprova una moció de suport 
als encausats pel 9N
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Ple del 2 de febrer

També us expliquem els punts que es van 
tractar en el ple del passat 2 de febrer:

- Conveni d’encàrrec de gestió al Consell 
Comarcal per a la redacció de l’informe de 
seguiment del PAES:

Es va aprovar per unanimitat encarregar 
aquesta feina al Consell Comarcal, referent a 
fer un informe de seguiment de les accions que 
es duen a terme dins el pacte d’alcaldes sobre 
mesures de respecte al medi ambient.

- Conveni de concertació del servei de 
recollida d’animals abandonats o perduts 
amb l’associació Amics dels Animals de 
Sant Hilari Sacalm:

L’Associació d’Amics del Animals de Sant Hilari 
(Bup-bup’s) assumeix la feina de recollir i 
custodiar animals abandonats, que fins ara feia 
el Consell Comarcal, amb un cost molt superior 
al que hi haurà a partir d’ara. Es va aprovar 
amb els vots favorables del PIG i l’abstenció 
de CDC

- Avocació de la delegació a favor del 
Consell Comarcal de la Selva de les 
competències en matèria de recollida i 
control d’animals abandonats o perduts:

Com a conseqüència del punt anterior, hem 
comunicat al Consell Comarcal que deixarem 
d’utilitzar aquest servei que fins ara prestaven. 
Es va aprovar amb els vots favorables del PIG i 
l’abstenció de CDC

- Conveni amb Club Bàsquet Sant Hilari:

Es proposava renovar el conveni amb el 

Club Esportiu Sant Hilari, amb els mateixes 
condicions que en l’any anterior però modificant 
l’aportació econòmica de l’Ajuntament, que ha 
passat de 1.000 a 2.000€ per aquest any. Es va 
aprovar per unanimitat.

- Text refós de la modificació del pla parcial 
del sector Nord-est, SUP-6, referent als 
usos de la zona ordenació d´Indústria, 
clau 3:

Es va aprovar una modificació en el redactat 
a requeriment de la Comissió d’Urbanisme, 
modificació que no afecta el contingut del canvi 
d’usos. Es va aprovar amb els vots favorables 
del PIG i en contra de CDC.

- Aprovació dels plecs de clàusules 
administratives i tècniques de l´expedient 
de contractació, i de la convocatòria 
de licitació del contracte de serveis de 
recollida i transport de residus i gestió de 
la deixalleria municipal:

Es van aprovar definitivament aquestes 
condicions per posar a concurs públic la 
gestió del nou servei de recollida de residus, 
fent alguns canvis no substancials. El punt 
es va aprovar amb els vots a favor del PIG i 
l’abstenció de CDC.

- Aprovació definitiva del pressupost 
general de la corporació 2017:

Es va aprovar definitivament el pressupost, 
amb algunes petites modificacions i ajustos  
que no afecten el global del pressupost. Es 
va aprovar amb els vots favorables del PIG i 
l’abstenció de CDC.

Ple ordinari - Punts de l’ordre del dia

L’Associació Amics dels Animals farà el 
servei de recollida d’animals abandonats 
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I Jornada d’aigua i territori

200 persones es reuneixen a Sant Hilari 
per tractar les alternatives als herbicides

Una de les prioritats del Partit independent 
de les Guilleries ha estat, des de sempre, el 
respecte al medi ambient.

En l’any i nou mesos que portem governant, 
s’han anat fent moltes accions en aquest sentit 
de respecte a l’entorn i minimització de la 
utilització de productes químics. S’ha fet amb 
el control de plagues als arbres, que s’ataquen 
amb mitjans biològics, i també s’ha fet amb 
el manteniment municipal, deixant d’utilitzar 
herbicides i utilitzant altres productes més 
naturals i sotenibles, al temps que s’ha ideat un 
pla de neteja per barris per ajudar a mantenir 
les herbes urbanes controlades.

Seguint en aquesta línia, i dins els eixos de 
treball de la càtedra AQUA, que s’ha reorientat 
cap a temes mediambientals, es va organitzar 
el passat dijous 16 de març una jornada per 
tractar les alternatives als herbicides en el 
manteniment municipal.

Aquesta jornada estava destinada principalment 
a ajuntaments, però oberta a empreses que 
vulguin buscar alternatives als productes 

químics.

La jornada va ser molt exitosa i gairebé 200 
persones es van reunir al centre AQUA per 
compartir informació i debatre les possibles 
solucions.

La jornada va comptar amb la presència d’Andreu 
Taberner, responsable de bones pràctiques del 
Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca 
i Alimentació de la Generalitat de Catalunya, 
Carles Garcia, responsable d’espais verds de 
l’Ajuntament de Malgrat de Mar, i representants 
de cinc empreses que comercialitzen diferents 
alternatives als productes químics. Finalment 
es va fer una taula rodona on tothom va poder 
intervenir per preguntar o aclarir dubtes al 
voltant de les alternatives proposades.

Des del PIG estem satisfets de l’èxit de la 
jornada, que ha estat la primera de  la càtedra 
AQUA dins el cicle de Jornades Guilleries 
d’aigua i territori, que s’aniran fent de manera 
periòdica per abordar diferents problemes 
relacionats amb el medi ambient, l’aigua i la 
sostenibilitat mediambiental.

La sala del centre AQUA plena de gent en el decurs de la jornada.



9

Consell d’Infants Municipal

S’inaugura el primer Consell d’Infants 
Municipal de Sant Hilari

El 19 de febrer de 2017 s’ha inaugurat el 
Consell d’Infants Municipal del nostre poble, 
que el formen totes les nenes i nens de 5è i 6è 
de totes les escoles del municipi.

Està pensat perquè cada any el Consell, per 
tant, tots els infants d’aquesta edat, treballin un 
tema, debatin i reflexionin sobre aquest tema i 
finalment facin propostes a l’Ajuntament.

Es reuniran un cop al mes durant una hora dins 
d’horari escolar, cada classe de 5è i cada classe 
de 6è de totes les escoles, amb el suport de la 
tècnica municipal, que els ajudarà en tot allò 
que sigui necessari. Hauran d’escoltar-se els 
uns als altres i explicar les seves opinions. 

Després de que totes les classes hagin fet 
aquesta hora de reunió, de feina i debat, es 
reuniran durant una hora també, en aquest cas 
fora d’horari escolar, els 13 representants del 
Consell d’infants, també amb el suport de la 
tècnica municipal. 

Aquests 13 “representants” s’han escollit per 
sorteig perquè totes les nenes i nens tinguin 
exactament les mateixes oportunitats.

Cada any es renovarà 
la meitat del Consell 
d’infants. Donat que 
aquells que han fet 
6è i passaran a fer 
ESO deixaran de ser 
membres del consell 
i en canvi aquells que 
feien 4t i ara faran 5è 
entraran a formar part 
del Consell.

Les funcions i objectius 
de tots els membres 
del  Consell Municipal 
d’Infants són:

Oferir un espai on els nens i nenes de Sant 
Hilari Sacalm puguin expressar la seva opinió i 
aconseguir que aquesta sigui escoltada en les 
decisions que prenen les institucions sobre la 
vida municipal.

Contribuir a millorar el poble de Sant Hilari 
Sacalm amb l’aportació del seu punt de vista.

Vetllar perquè les seves propostes es tinguin 
en compte i, en la mesura del possible, que 
s’executin.

Aproximar-se al valor de la democràcia 
i la participació ciutadana com a formes 
d’organització col·lectiva de la nostra societat.

Promoure hàbits i actituds dialogants.

Afavorir l’adquisició d’habilitats socials, com 
ara parlar en públic, exercir la representativitat 
i la corresponsabilitat, formar-se una opinió 
pròpia i saber expressar-la.

Aquest és un projecte de participació ciutadana 
que ens fa molta il·lusió iniciar i que treballarem 
perquè es consolidi i es mantingui any rera any.
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Recollida porta a porta

Quan el 2003 el PIG parlàvem de recollida de 
residus porta a porta al programa electoral 
era una proposta essencialment ideològica 
com a sistema de potenciació del reciclatge i, 
per tant, de respecte pel medi. Aquest valor 
continua essent un dels pilars d’aquest sistema 
de recollida. I per aquest motiu, pel profund 
respecte pel medi ambient i pel nostre entorn 
és pel que volem apostar per aquest model 
de recollida de residus. És clar que millorar 
el percentatge de reciclatge, com també el 
fet de generar menys residus, contribuirà de 
manera positiva en aquest aspecte i, a més, és 
imprescindible per construir un futur i un món 
millor del que tenim ara mateix.

S’ha comprovat, amb el temps, que cada model 
de recollida de residus té un límit per si mateix. 
Amb el model amb contenidors que actualment 
tenim implantat al municipi, s’aconsegueixen 
valors del 50% de reciclatge en aquells 
llocs on hi ha més participació. A Sant Hilari 
actualment s’està reciclant un 30%. El model 
porta a porta aconsegueix uns resultats de 
reciclatge de l’ordre del 70%, més del doble del 
què estem aconseguint actualment al nostre 
municipi. Podríem dir 
que si partim de la 
base que tots tenim 
el deure de separar 
els nostres residus 
per tenir un món més 
sostenible, aquest 
model és el que ho 
fa més fàcil. El model 
amb contenidors posa 
més fàcil el no reciclar 
perquè reciclar exigeix 
més esforç que no 

fer-ho. Amb el nou model és el contrari i per 
això s’aconsegueixen valors tant alts. Però 
aquesta necessitat de reciclar ja no només és 
una proposta ideològica com ho era fa catorze 
anys. Ara és una necessitat ja que hi ha uns 
paràmetres que així ens hi encaminen:

- Compliment normatiu: Les directives 
europees obligaran l’any 2020 a reciclar un 
50% dels residus a tots els països. Catalunya 
s’ha autoimposat un llistó més alt a través 
del Precat20, i aquest mateix any 2020 els 
municipis estarem obligats a reciclar un 60% 
dels residus.

- Sostenibilitat econòmica: Per aconseguir 
aquests objectius que s’han proposat des 
d’Europa i des de Catalunya, l’Agència 
Catalana de Residus ha imposat un sistema 
de penalització econòmica  a través dels 
cànons d’abocador de la fracció resta. Aquest 
valor passarà de ser de 12,4 €/T el 2013 a 
47,1 €/T al 2020. Això significa que en set 
anys pràcticament es multiplicarà per 4 i que 
si apliquem aquest diferencial a les 1900 T 
que Sant Hilari aboca al contenidor verd, a la 
resta, significa que el cost de la recollida de 

7,4% 1,3%
2,7%

4,8%

4,3%
9,3%

70,2%

Orgànica

Poda

Envasos

Paper i cartró

Vidre

Deixalleria i altres

Resta

Reciclatge a Sant Hilari

Recollida porta a porta, 
una aposta de futur.
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residus municipal s’incrementa en 66.000 € 
en aquest període. Aquest increment s’hauria 
de repercutir a la taxa de recollida i de fet 
per aquest motiu durant els últims anys que 
l’ajuntament ha congelat els impostos, no ho 
ha pogut fer amb les escombraries. Per poder 
mantenir el preu de la taxa només ens queda 
una opció: la de reciclar més i aconseguir que 
passem d’abocar un 70% a la fracció resta a 
aportar-hi tant sols un 30% ja que es reduirà 
notablement el cost del cànon per una banda, 
mentre que aconseguirem cobrar retorns de 
valorització de tot el què reciclem. La nostra 
aposta per aconseguir aquest objectiu, de 
manteniment de taxes, és optar per la recollida 
porta a porta i garantir, així, que l’esforç de tots 
nosaltres en separar els residus es materialitzi 
en una estabilització de la taxa durant els 
propers anys i no haver de pujar contínuament 
el preu del servei.

El nou sistema de recollida que ens ha de 
permetre aconseguir aquests objectius legals, 
econòmics i també mediambientals es posarà 
en marxa el proper 12 de novembre, segons 
està previst. És un sistema molt senzill i còmode 
si partim de la base d’aquesta necessitat de 
reciclatge. Previ a l’inici hi haurà una campanya 

d’implantació per explicar el funcionament i 
repartir els cubells necessaris per treure les 
deixalles al carrer i que no puguin ocasionar 
molèsties. Es facilitarà a cada habitatge un 
contenidor petit per l’orgànic per tenir a casa 
i dos contenidors de 20 l, per l’orgànic i pel 
rebuig, per treure al carrer. Aquests dos últims 
aniran identificats amb xip per tal de poder 
controlar les possibles incidències i poder 
passar a informar i corregir-les als habitatges 
on això succeeixi. La recollida serà nocturna, 
a partir de les 10 de la nit i es recollirà a la 
porta de l’habitatge la fracció que toqui aquell 
dia: el dimarts es recollirà paper i orgànic, el 
dijous envasos i orgànic, el divendres rebuig i 
el diumenge envasos i orgànic. També es podrà 
treure cada dia de recollida el tèxtil sanitari 
com bolquers i excrements d’animals, sempre 
en una bossa sola i a part. Es completarà el 
servei amb recollides de voluminosos cada 
quinze dies i recollides de poda. I per si hi ha 
casos de necessitats especials com poden ser 
els habitatges disseminats existiran dues àrees 
d’aportació controlada. De totes maneres el 
servei s’anirà explicant i la voluntat és que 
sigui el més simple possible per tothom i per 
sobretot per tothom que vulgui contribuir a 
aquesta aposta de futur: el reciclatge.

Recollida porta a porta
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Fer política també és fer pedagogia

Avui, els grans mitjans de comunicació 

tradicionals, tant els catalans com els 

espanyols, viuen hores baixes. Pateixen per 

un costat una crisi econòmica que els ha 

portat a acomiadaments, retallades, entrada 

a l’accionariat dels grans bancs ... i per l’altre 

costat una crisi de credibilitat. Aquesta última 

cada cop es més punyent, la gent ja no confia 

en els mitjans. Per què? Potser perquè d’alguna 

manera intuïm que ens enganyen, que no ens 

diuen la veritat, que no ens ho expliquen tot, 

que estan en mans del poder econòmic o polític 

i tot plegat ens produeix malfiança...

Però als ciutadans ens cal estar informats, 

només una societat és lliure si té uns mitjans de 

comunicació lliures. Per sort hi ha periodistes 

valents que ens expliquen que passa i que ens 

informen del que govern i poder econòmic ens 

volen amagar i sinò qui va investigar “els papers 

de Panamà”? O la fortuna sortida del no res 

del rei emèrit o el cas dels hospitals de Blanes 

i el Maresme? Doncs periodistes, periodistes 

valents. Alguns d’ells formen part de mitjans 

digitals que no depenen de grans bancs  ni 

de grans corporacions. Petites redaccions que 

investiguen, comproven, escriuen i informen. 

Periodistes que són persones amb les seves 

opinions i tendències polítiques, però que no 

fan propaganda sinò que expliquen alló que 

molts no voldrien que es sabés.

I quins són aquests mitjans digitals? N’hi ha 

per donar i remenar, en català i en castellà, de 

dretes i d’esquerres, diaris i revistes... Alguns 

noms que us poden interessar:

-  La Directa

-  Sentít Crític 

-  CTXT

-  eldiario.es, 

-  El Confidencial

-  Carne Cruda

-  Diagonal

-  VilaWeb  

- Infolibre...  

Aquests mitjans demanen petites quotes per 

poder tirar endavant la seva feina i també 

perquè els periodistes necessiten, com tothom, 

un sou per viure. D’alguna manera si volem una 

societat més democràtica, més transparent i 

que funcioni millor que la que tenim ara, voleu 

dir que no els hauriem d’ajudar?

Mitjans de comunicació


